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Spørgsmål nr. 539 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Finder ministeren det tilfredsstillende, at der er foregået en 
markant stigning af voldssager i Horsens?” 

 
Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet føl-

gende udtalelse fra Rigspolitiet, hvortil jeg kan henholde mig: 

 

”Rigspolitiet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhen-
tet en udtalelse fra Sydøstjyllands Politi, der bl.a. har oplyst, at 
kriminalitetsudviklingen i politikredsen, herunder i Horsens 
Kommune, følges meget tæt.  
 
Politikredsen har en konstruktiv dialog med relevante aktører, 
og udviklingen på voldsområdet og den kommunale og politi-
mæssige indsats på området drøftes jævnligt på f.eks. møder i 
kredsråd, lokalråd og SSP. Sydøstjyllands Politi har herudover 
siden 2017 haft skærpet opmærksomhed på adfærden i natteli-
vet. Sydøstjyllands Politi har således intensiveret tilsynet med 
restaurationer og værtshuse i sene aften- og nattetimer og afsat 
dedikerede patruljer, herunder hunde- og specialpatruljer samt 
ekstra ledere, til indsatsen i de største byer med mest aktivitet i 
nattelivet, herunder Horsens. Der er i den forbindelse etableret 
en særlig analysebaseret indsats i hele politikredsen mod vold i 
nattelivet og restaurationsmiljøet. 
 
Sydøstjyllands Politi har endvidere oplyst, at behandlingen af 
voldssager prioriteres både i politisøjlen og anklagemyndighe-
den, og at behandlingen understøttes gennem løbende intern di-
alog og med fokus på den samlede straffesagskæde. ” 
 

Der henvises i øvrigt til de samtidige besvarelser af spørgsmål nr. 537 og 

538 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg. 

 

 

 

 


